
 

PROTOKÓŁ NR XXI / 2020 

Z zdalnej Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Kołobrzeg 

odbytej w dniu 29 października 2020 roku 

Na podstawie  art. 15 zzx ust. 1 i 2 ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach 

związanych z zapobieganiem , przeciwdziałaniem i zwalczeniem COVID-19 , innych chorób 

zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych ( Dz. U. z 2020 r. poz. 374 z zm.)  w dniu 29 

października 2020 roku o godz. 12:00   odbyła się zdalna Nadzwyczajna XXI  Sesja Rady Gminy 

KOŁOBRZEG. 

Sesja odbyła się z wykorzystaniem środków porozumienia się na odległość ( zdalny 

tryb obradowania) . Dyskusja i głosowanie odbyło się poprzez system informatyczny, w 

sposób wcześniej ustalony. Przewodniczący Rady prowadził sesję w dużej sali konferencyjnej 

Urzędu Gminy Kołobrzeg.  

Na Sesji obecnych było 14 radnych, pracownicy Urzędu Gminy . 

Listy obecności stanowią załącznik Nr 1, 1A, 1B  do niniejszego protokołu. 

Ad. 1 Sprawy regulaminowe 

Na podstawie art. 20 ust. 1  ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym 

oraz § 21 ust. 5 Uchwały Nr XXI/142/12 Rady Gminy Kołobrzeg z dnia 23 

października 2012 roku w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Kołobrzeg, XXI Sesję 

Rady Gminy Kołobrzeg otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Julian Nowicki.  

Na podstawie listy obecności stwierdził quorum do podejmowania prawomocnych 

decyzji i uchwał. Powitał radnych,, pracowników urzędu gminy  

Proponowany porządek obrad przedstawiał się następująco: 

Proponowany porządek obrad  : 

2. Informacja z pracy Wójta w okresie między sesyjnym. 

3. Rozpatrzenie projektów uchwał: 

1) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kołobrzeskiego nr druku 196,  

2) zmian w budżecie gminy na 2020 rok nr druku 197,  

3) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Kołobrzeg na lata 2020-2029 nr druku 198 



3) przyjęcia „ Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Kołobrzeg” nr druku 199, 

4) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi nr druku 200, 

5) uchylenia uchwały w sprawie przejęcia obowiązku odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a 

powstają odpady komunalne nr druku 201, 

6) zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi 

kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku 

przydomowym nr druku 202, 

7) uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i 

kanalizacyjnych Miejskich Wodociągów i Kanalizacji sp. z o.o w Kołobrzegu na lata 

2021-2027 nr druku 203, 

8) wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

składanej przez właściciela nieruchomości oraz warunków i trybu składania deklaracji 

za pomocą środków komunikacji elektronicznej nr druku 204, 

9) przyjęcia programu współpracy gminy Kołobrzeg z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami, o których mowa w art.3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i wolontariacie na rok 2021 nr druku 205 

10) zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kołobrzeg przeprowadzenia kontroli 

problemowej nr druku 206 

11) przyznania/ nie przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2021 

( sołectwo Karcino) nr druku 207, 

12) przyznania/ nie przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2021 

( sołectwo Rościęcino) nr druku 208, 



13) przyznania/ nie przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2021 

( sołectwo Drzonowo) nr druku 209, 

14) przyznania/ nie przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2021 

( sołectwo Kądzielno)nr druku 210, 

15) przyznania/ nie przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2021 

( sołectwo Głowaczewo) nr druku 211, 

16 ) przyznania/ nie przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 

2021 ( sołectwo Budzistowo)nr druku 212, 

17 ) przyznania/ nie przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 

2021 ( sołectwo Niekanin)nr druku 213, 

18) przyznania/ nie przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2021 

( sołectwo Korzystno) nr druku 214, 

19) przyznania/ nie przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2021 

( sołectwo Bogusławiec) nr druku 215, 

20) przyznania/ nie przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2021 

( sołectwo Stary Borek )nr druku 216, 

21) wyrażenia/ nie wyrażenia zgody na zmianę przedsięwzięć przewidzianych do 

realizacji w ramach funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2020 ( sołectwo 

Drzonowo) nr druku 217, 

22) wyrażenia/ nie wyrażenia zgody na zmianę przedsięwzięć przewidzianych do 

realizacji w ramach funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2020 ( sołectwo 

Kądzielno) nr druku 218, 

23 ) wyrażenia/ nie wyrażenia zgody na zmianę przedsięwzięć przewidzianych do 

realizacji w ramach funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2020 ( sołectwo 

Głowaczewo) nr druku 219, 

24) przyjęcia regulaminu przyznawania stypendium Wójta Gminy Kołobrzeg dla 

uczniów uczęszczających do szkół podstawowych , dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Kołobrzeg , za wyniki w nauce i szczególne osiągnięcia 

naukowe i sportowe nr druku 220, 



25) w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Kołobrzeg w części obrębu 

Grzybowo nr druku 221, 

26) zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowych zasad i sposobu i trybu 

umarzania, odraczania terminu zapłaty oraz rozkładania na raty nalezności 

pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie 

Kołobrzeg i jej jednostkom organizacyjnym oraz warunków dopuszczalności 

pomocy publicznej w przypadkach , w których ulga stanowić będzie pomoc 

publiczną oraz wskazania organów lub osób uprawnionych do udzielania ulg nr 

druku 222. 

3.  Zamknięcie Sesji.  

Porządek obrad stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu z sesji. 

Do porządku obrad zgłoszono wniosek formalny o wprowadzenie dodatkowych 

uchwał dotyczących: 

1) przyznania/ nie przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 

2021 ( sołectwo Stramnica )  , 

2 ) przyznania/ nie przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 

2021 ( sołectwo Bogucino ), 

3)   przyznania/ nie przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 

2021 ( sołectwo Obroty )  , 

4 )  przyznania/ nie przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 

2021 ( sołectwo Dźwirzyno ) oraz w sprawie: 

5) wyrażenia/ nie wyrażenia zgody na zmianę przedsięwzięć przewidzianych do 

realizacji w ramach funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2020 ( sołectwo 

Stramnica) 

6) wyrażenia/ nie wyrażenia zgody na zmianę przedsięwzięć przewidzianych do 

realizacji w ramach funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2020 ( sołectwo 

Karcino)  

 



Za porządkiem obrad po wprowadzonych zmianach-  14 radnych za. 

Ad. Informacja z pracy Wójta Gminy 

Wójt gminy – zobowiązał się do sprawdzenia informacji ,o których na ostatniej sesji 

mówiła mieszkanka Dźwirzyna Pani Małgorzata Podgajna-Pawlak. Prelekcja na 

wniosek radnego Pana Tomasza Szafrańskiego w ocenie wójta to był samo sąd. 

Mieszkanka miała uwagi, zarzuty i to nie było robione z dobrej woli. Wójt zlecił ocenę 

tych uwag profesjonalistą, którzy zajmują się w naszej gminie promocją. 

Kierownik ds. promocji gminy Pan Mariusz Juszko-  w odniesieniu do wystąpienia na 

ostatniej sesji Pani Małgorzaty Podgajnej-Pawlak chcemy podkreślić, iż referat 

promocji i kultury nie jest zamknięty przed nikim. Z każdym rozmawialiśmy i 

słuchaliśmy co ma do powiedzenia przy ustalaniu imprez na sezon letni 2020. 

Spotkania z mieszkańcami Dźwirzyna i Grzybowa odbywały się kilka krotnie w tym 

również z Panią Podgajną-Pawlak. Proponowała różne aspekty , które referat brał pod 

uwagę. Sporządzenie kartek pocztowych z pozostawieniem miejsca na pieczątki i to 

zostało zrealizowane i te kartki były promowane w Dźwirzynie i Grzybowie. Jeśli 

chodzi o reklamę wielkoformatową przy autostradach też mieliśmy to na uwadze, 

niestety pandemia pokrzyżowała nam trochę plany. My jako referat promocji mieliśmy 

swoje własne pomysły. Najważniejszym aspektem było zachowanie bezpieczeństwa 

dla turystów, żeby byli bezpieczni i zdrowi wyjechali od nas. Przygotowano cykliczne 

imprezy , które trwały w Dźwirzynie, Grzybowie oraz Budzistowie w przeciągu 2 

miesięcy i z pozyskanych informacji cieszyły się one zainteresowaniem. 

Przygotowano też parawany, jako ważny element bezpieczeństwa dla plażowiczów, 

również kalendarze na rok 2021 dla turystów , które były rozdawane z informacją o 

naszych imprezach i zdjęciach naszej gminy. W tym dużą pomoc okazali strażacy, 

którzy rozwozili kalendarze. Jeśli chodzi o umowę na świadczenie usług promocyjno-

informacyjnych. Zostały wg. nas przetoczone informacje , które są bardzo 

nieprecyzyjne. Dane z naszej strony fb są zupełnie odmienne. Zweryfikowaliśmy je i 

mieszkanka Dźwirzyna minęła się z prawdą. W fb nie jest najważniejsze ilość 

polubień, czy też udostępnień a zasięg, czyli oglądalność, a to mamy na poziomie 300 



tysięcy w okresie 5 miesięcy od maja do września. To są dane udokumentowane przez 

platformę fb, do których nikt nie ma dostępu i nie mogą być w żaden sposób 

przekłamane. Jeżeli wyprodukujemy danego posta promującego gminę w okresie 5 

miesięcy, w tym przypadku wynosi nas on 15 gr brutto. Koszt ,który płacimy za 

obsługę miesięczną razy 5 miesięcy firmie KabadFilm podzielone ponad 300 tys. 

postów daje nam liczbę 15 gr. Oczywiście zawsze można coś poprawiać  i 

dokonujemy analizy, będziemy się starać, aby posty były jeszcze bardziej interesujące. 

Jesteśmy jak zawsze otwarci na wszelkie sugestie i pomysły, czy też propozycje 

naszych mieszkańców. 

Radny Pan Krzysztof Filipowicz- odniósł się do filmiku Krzysztofa Chabaja 

reprezentowanego na ostatniej sesji co OSP Sarbia. Pracując na stanowisku 

zarządzania kryzysowego w gminie był odpowiedzialny za wszystkie remizy OSP . Po 

dokładnej analizie stwierdził, że nie ma teczek obiektowych. W uzgodnieniu z wójtem 

postanowiono te teczki założyć. W sierpniu 2017 roku firma z Szczecina , która 

wygrała tą procedurę dokonała oględzin OSP w Sarbii. Po oględzinach zadano pytania 

dlaczego są takie plamy na sufitach i zacieki. W uzgodnieniu z Panem wójtem szybko 

zabezpieczono dach.  Odpowiedzialność za obiekt ponoszą strażacy, radny nie chciał 

tego nagłaśniać  tematu, a zrobił to radny Pan Krzysztof Chabaj.  

Radny Pan Krzysztof Chabaj – w porządku obrad nie ma punktu wolne wnioski i 

oświadczenia , a w punkcie informacja o pracy Wójta wszyscy zabierają głos. Jak 

najbardziej zasadnym jest , by zabierał głos pracownik gminy ds. promocji. W wolnej 

chwili Pan Filipowicz próbuje pokazywać, co nie zrobiła gmina z strażą OSP w Sarbii. 

Nie dziwi się , że postawa jest broniąca wójta, bo radny jest pracownikiem gminy. 

Filmik nie był autorstwa radnego ale mieszkańców Sarbii z prośbą o pokazanie go na 

sesji. A teraz zaczyna się przekomarzanie, kto ma rację . Jeśli chodzi o promocję 

gminy , to nam wszystkim , także mieszkańcom gminy zależy , aby była jak najlepsza. 

Wówczas więcej przyjedzie turystów ,za tym będą większe podatki dla gminy ,a to się 

przełoży na więcej inwestycji w gminie. Temat OSP w Sarbii wymaga się nad nim 



pochylenia , aby raz porządnie go zamknąć. Radny prosi , aby w tym punkcie 

informacja Wójta , była tylko informacją Wójta Gminy. 

 

Pan Adam Stacewicz KabadFilm – informacje zawarte w wystąpieniu Pani referentki 

na poprzedniej sesji były informacjami nie prawdziwymi. Źródła informacji, na które 

się powoływała prelegentka nie są ujawnione. My ujawniamy źródła informacji 

dotyczącej zasięgu publikacji, za które jest odpowiedzialny na mocy umowy. Dobór 

parametrów jakich użyła mieszkanka Dźwirzyna był niewłaściwy, ponieważ 

najistotniejszym z parametrów jest zasięg, co był już uprzejmy powiedzieć Pan 

Kierownik. Pani się powołała na umowę, nie uwzględniając aneksu do umowy, który 

wypracowaliśmy w trakcie dochodzenia do metod promowania gminy Kołobrzeg. 

W związku z tym, że te trzy grupy informacji były nieprawdziwe i one w sposób 

istotny zaważyły na wizerunku mojej firmy skieruje sprawę do sądu w celu 

eksperckiego wyjaśnienia faktów, które miały miejsce. Wszystkie dane, które dotyczą 

funkcjonowania promocji gminy Kołobrzeg od 12 maja do 26 września są dostępne w 

biurze promocji i kultury gminy Kołobrzeg nigdy nie były utajniane i były co miesiąc 

uaktualniane. Na tej podstawie rozmówca uważa, że ta Pani pokazała dużo złej woli, 

bo mogła się z tymi danymi zapoznać i porównać je do swojej strony InoDźwirzyno. 

My stronę InoDźwirzyno także promowaliśmy we wszystkich możliwych 

przestrzeniach medialnych gminy Kołobrzeg i uzyskała 4 500 odbiorców zasięgu, co 

nie jest mało. Jak sąd rozstrzygnie Pan Stacewicz będzie miał okazje o tym radnych 

poinformować. 

Wójt Gminy – prawda istnieje obiektywnie i wcale nie leży po środku i jedna z tych 

prawd jest prawdziwa. Na poprzedniej sesji była przedstawiona jedna wersja prawdy i 

dziś mamy drugą wersję prawdy i sąd rozstrzygnie , gdzie tak naprawdę ta prawda 

istnieje. Chcąc wierzyć w dobrą wolę wypowiedzi Pani z Dźwirzyna wójt się pyta, co 

było celem jej wypowiedzi, czy faktycznie to co dziś już powiedział radny Pan Chabaj, 

czy wszyscy mają być piękni, młodzi i bogaci , no tego do końca Wójt nie jest pewien. 



Czy było obarczenie wójta za tragiczny sezon ,ale sezon był całkiem nie najgorszy. Co 

prawda promocja była inna , niż wyobrażała to sobie Pani Małgorzata Podgajna-

Pawlak, ale była i wydaje się wójtowi , że była co najmniej dostateczna, jeżeli nawet 

nie dobra. Także co było celem wypowiedzi. W ocenie wójta celem było zabranie 

satysfakcji z tego, że my wszyscy obroniliśmy ten sezon. Obronili się właściciele 

pensjonatów, pracownicy branży turystycznej, radni, sołtysi i urzędnicy. My wszyscy 

byliśmy zaangażowani, aby sezon wyszedł jak najlepiej, aby mieć środki na 

inwestycje. W tej chwili budujemy budżet gminy na rok 2021. Wójt gminy uważa, że 

my wszyscy mamy mieć prawo do satysfakcji, a nie do negatywnej oceny. Wójtowi z 

tego powodu jest przykro .  

Radny Pan Tomasz Szafrański chciał zabrać głos. 

Przewodniczący obrad powiedział, że to jest punkt z informacji wójta gminy i tylko 

wójt zabiera głos i przedstawia swoje sprawozdanie. 

Radny Pan Krzysztof Chabaj nie zgadza się z tym stwierdzeniem , to nie jest sesja 

wójta ,ale Rady Gminy. Rada Gminy jest organem nadzorczym wójta i ma prawo 

zabrać głos do danego tematu również w punkcie informacja o pracy wójta. 

Przewodniczący obrad – przed chwilą radny Pan Chabaj zarzucał , że w tym punkcie 

zabrał głos radny Filipowicz, a teraz domaga się Pan by udzielić Panu głosu. 

 

 Ad. 2 Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie 

1) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kołobrzeskiego 

Opinie Komisji i Klubu Radnych były pozytywne. 

Radny Pan Tomasz Czechowicz – odniósł się do sesji Rady Powiatu 

Kołobrzeskiego, która obejmowała wątek związany z Zieleniewem. 1 października 

skierowano wniosek w sprawie zabezpieczenia przejazdu przez Zieleniewo ul. 

Szczecińska sygnalizacji świetlnej. Między innymi były spotkania z 

przedstawicielami starostwa powiatowego i wypracowano stanowisko w tej 

sprawie pozytywne. Radny liczy na kolejne etapy współpracy z powiatem i 

ewentualnej pomocy finansowej o co będzie prosił pozostałych radnych , aby 



uwzględnić wątek przebudowy przejazdu przez Zieleniewo oraz przygotowanie 

dokumentacji projektowych na Zieleniewo, Dźwirzyno w celu realizacji takich 

tematów. 

Radny Pan Tomasz Szafrański – radny Pan Tomasz Czechowicz co chwila zmienia 

zdanie . Jak ma temat Zieleniewa to tylko o tym mówi. Na poprzedniej sesji w 

sprawie pomocy dla powiatu radny Pan Czechowicz mówił, że źle przygotowano 

uchwałę. Jest to dziwne podejście. Rozpoznając temat na poprzedniej sesji radny 

Szafrański był za udzieleniem pomocy dla powiatu. Słowa się dotrzymuje. Jeśli 

wójt rozmawiał z Starostą pewne rzeczy były uzgodnione i sam wprowadził na 

sesje projekty uchwał , to czemu nagle je wycofuje. To było już w ogóle kuriozum. 

Nie uciekniemy od współpracy z powiatem. Mamy bardzo dużo dróg powiatowych 

na terenie naszej gminy i współpraca z powiatem powinna być jak najlepsza. Co w 

przypadku 350 . 000 zł pomocy dla powiatu. Na komisji Gospodarki Budżetu i 

Rolnictwa  przewodniczący Komisji powiedział, że to dopiero będzie negocjowane, 

gdzie te pieniądze pójdą i na co. Miejmy nadzieje, że w końcu ruszy sprawa 

Dźwirzyna. Stan ulicy Wyzwolenia jest bardzo zły. Przy okazji radny zadał pytanie 

dlaczego tak długo naprawia się dziury przy ulicy Piastowskiej.  

Powinna być powołana grupa radnych, która by rozmawiała w tych naszych 

tematach z powiatem. My nie mamy informacji ,a później są takie sytuacje jak na 

ostatniej sesji. 

Przewodniczący obrad dodał, że grupa radnych spotkała się z starostą i ten projekt 

dzisiejszej uchwały jest efektem tego spotkania. Radny Pan Szafrański na 

poprzedniej sesji nie miał uwag do uchwały. 

Radny Pan Tomasz Królikowski – odbyło się spotkanie z starostą i radni 

rozmawiali o dalszej współpracy gminy z powiatem, żeby uniknąć takich 

niespodzianek, jak na ostatniej sesji. Były duże wątpliwości, na co te pieniądze 

mają pójść. Na komisji wszyscy radni byli za tym, aby wycofać projekty uchwał 

spod obrad sesji. Nie do końca było później wyjaśnione, na jakiej podstawie mają 



być dane pieniądze do powiatu. Dopiero spotkanie z starostą i wicestarostą dało 

pełen obraz tego, na co udzielamy pomocy finansowej dla powiatu. 

Możliwości inwestycji powiatu w naszej gminie niestety nie są duże. Być może 

ulica Wyzwolenia będzie realizowana ,ale w nie całości. Jeżeli nie będzie dotacji 

zewnętrznej, to nie da się tego zrealizować ,nawet wówczas musimy do niej 

dołożyć. Tylko, że to kwota około 8 milionów, więc taką inwestycję trzeba 

podzielić na etapy. Również mówiono o poprawie wjazdu na drodze powiatowej w 

Zielniewie. 

Bardzo dobrze, że takie rozmowy się odbyły . 

Radny Pan Tomasz Czechowicz – skoro jest radnym z Zieleniewa to przede 

wszystkim będzie zabiegał o tematy Zieleniewa, ale porusza i dba o sprawy całej 

gminy. 

Radny Pan Krzysztof  Filipowicz – jak radny Pan Tomasz Szafrański był 

Przewodniczącym  Komisji to wszystko było wycinane z budżetu gminy i dawane 

na inwestycje w Grzybowie. 

Radny Pan Krzysztof Chabaj  - to że wycofaliśmy na ostatniej sesji uchwałę o 

pomocy finansowej ,to tylko nieładnie świadczy o instytucji radnego oraz wójta. 

Stara uchwała z poprzedniej sesji, a dzisiejszy projekt uchwały niczym się nie 

różnią, a uzasadnienie jest takie same. Należało to już podjąć na ostatniej sesji ,ale 

chodziło o to, żeby pokazać pazura dla powiatu kołobrzeskiego. 

Przewodniczący obrad- na posiedzeniu Komisji wszyscy radni pokazali pazura i 

wycofali ten projekt uchwały. 

Wójt Gminy – ulica Piastowska długo faktycznie się ciągnie, ale droga musiała być 

zgłoszona do ubezpieczyciela i on musi oszacować straty. Ostatnio Wójt Gminy 

jechał tą droga i jest wylana pierwsza warstwa asfaltu i nie długo droga zostanie 

całkowicie naprawiona.  

Wójt ma prawo zawrzeć umowę, ale dopiero wtedy ,kiedy ma na to 

pełnomocnictwo. Wszelkie inne rozmowy to są tylko rozmowy. Uzasadnienie do 

uchwały jest takie same, ale uzgodnienia były zupełnie inne. Ta umowa jest dla nas 



po stronie kosztów . W drogę Grzybowo-Kołobrzeg gmina włożyła dużo więcej 

środków ,niż powiat. Radni zauważyli ten temat i podejmują rozmowy i negocjacje 

z powiatem. Klub radnych wójta prowadzi rozmowy, aby te 350.000 zł 

przeznaczyć na nasze inwestycje, czy też w Zieleniewie, Starym Borku oraz w 

innych miejscowościach. Mili radni z opozycji, żaden z Was nie był przy 

rozmowach i wasze wypowiedzi, że umów się dotrzymuje, są w tej sytuacji mało 

istotne. 

Radny Pan Krzysztof Chabaj – bardzo chętnie chciałby brać udział w spotkaniach 

wójta z swoimi radnymi. Tylko nie ma szklanej kuli ,by wiedzieć kiedy takie 

spotkania odbywają się , także prosi o poinformowanie go o tym. 

Radny Pan Bartosz Góral – to nie jest tak , że my jajo gmina uchylamy się od 

udzielania dla powiatu pomocy . W zamówieniach publicznych podawane kwoty 

znane są na początku inwestycji . One mogą się delikatnie różnić. Dobrze byłoby, 

żeby instytucja, która potrzebuje wsparcia finansowego od innego samorządu, na 

początku wyartykułowała ile jej środków finansowych jest potrzebnych, by my, 

jako gmina moglibyśmy te pieniądze zaplanować w budżecie gminy. W przypadku 

tej inwestycji już raz dokładaliśmy , zrezygnowaliśmy z własnych odszkodowań i 

teraz na koniec inwestycji znowu są jakieś roszczenia finansowe. Możemy 

dokładać i pomagać powiatowi, ale umówmy się , że informacja co do kwoty jest 

zanana na początku planowania inwestycji 

Radny Pan Krzysztof Chabaj – nie jest pana wójta wrogiem  a to, że krytykuje 

pewnie ma inną wizję naszej gminy niż Wójt. Panu leży na sercu ,aby było dobrze 

w gminie , ale również mi i pozostałym radnym. Niech pan rozwiąże swój klub i 

stwórzmy jeden klub z wszystkimi radnymi, bo nam wszystkim zależy na dobru 

naszej gminy i naszych mieszkańców. Radny nie jest opozycją dla wójta . Mówi co 

mu się  nie podoba. Stwórzmy jeden klub, który będzie pracował dla dobra całej 

gminy i jej mieszkańców. 

Radny Pan Tomasz Czechowicz – dbajmy o gminę Kołobrzeg i tak też radni 

postępują.  



Rada Gminy Kołobrzeg podjęła Uchwałę Nr XXI/186 /2020 w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kołobrzeskiego, 14 głosami za. 

 

2) W sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2020 

Opinie klubu i komisji były pozytywne. 

Radny Pan Tomasz Szafrański – pani Zastępca Wójta miała wyjaśnić pytania, które 

radni postawili na posiedzeniu komisji . Na przykład, co do 90.000 tysięcy na 

wydarzenia kulturalne. 

Zastępca Wójta- jeżeli chodzi o 90 .000 zł , które mają zasilić budżet gminy naszej 

promocji. Do końca nie wiedzieliśmy, jak będzie wyglądał sezon letni i sytuacja z 

przyjazdem naszych wczasowiczów. Podjęto takie działania interwencyjne, co do 

naszego sezonu i były robione w ostatniej chwili. Były zakupione parawany , ale też 

tablice ostrzegawcze na naszych plażach o zachowaniu bezpieczeństwa oraz gadżety 

promocyjne. W tej chwili potrzebujemy mieć zabezpieczone środki, aby dokończyć 

zaciągnięte zlecenia. Kierownik promocji zastanawiał się nad zabezpieczeniem też 

środków na takie cele nieprzewidziane. Nie wiemy jaka będzie sytuacja 

epidemiologiczna w kraju, ale być może pojawi się okazja by zorganizować coś dla 

naszych mieszkańców np. dla naszych dzieci z okazji Świąt Bożego Narodzenia. 

Mamy też zaplanowane środki na zakup licencji do programu do stron internetowych i 

to jest kwota w granicach około 10 . 000 zł i to jest wymóg ustawowy.  

Rada Gminy Kołobrzeg podjęła Uchwałę Nr XXI/ 187/2020 w sprawie zmian w 

budżecie gminy na 2020 rok, 14 głosów za. 

3) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Kołobrzeg na lata 2020-2029 nr druku 198 

Opinie komisji i klubu były pozytywne. 

Rada Gminy Kołobrzeg przyjęła Uchwałę Nr XXI/188/2020 w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Kołobrzeg na lata 2020-2029 , 14 głosów za. 



4) w sprawie przyjęcia „ Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Kołobrzeg” nr druku 199. 

Przewodniczący obrad wyjaśnił, że radni zgłosili poprawki do regulaminu na 

posiedzeniu Komisji, które zostały ujęte w projekcie uchwały przygotowanym pod 

głosowanie. 

Opinie klubu i komisji były pozytywne. 

Radny Pan Bartosz Góral – dziękuje za ujęte zmiany , które zaproponował na 

posiedzeniu Komisji. 

Rada Gminy Kołobrzeg przyjęła Uchwałę Nr XXI/189/2020 w sprawie przyjęcia  

„ Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Kołobrzeg”, 14 

głosów za. 

5) w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi nr druku 

200, 

Opinie komisji i klubu były pozytywne. 

Rada Gminy Kołobrzeg przyjęła Uchwałę Nr XXI/190/2020 w sprawie 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi , 14 głosów za. 

 

6) w sprawie uchylenia uchwały w sprawie przejęcia obowiązku odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie 

zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne nr druku 201. 

Opinie Komisji i klubu były pozytywne. 

Radny Pan Tomasz Szafrański – były zastrzeżenia, co do sposobu zawierania umów z 

podmiotami zewnętrznymi, które miałyby odbierać odpady od nieruchomości 



niezamieszkałych. Jakie będą podejmowane kroki, co do właścicieli nieruchomości 

niezamieszkałych. Jaki jest na to plan. Jeśli nie będą ujęte w naszym systemie, to 

śmieci z tych nieruchomości będą lądowały w różnych miejscach na terenie naszej 

gminy. Jak gmina wyobraża dalsze gospodarowanie tymi odpadami. 

Pracownik urzędu Pan Mariusz Dubiński – to podobna sytuacja jak u właścicieli 

nieruchomości ,którzy posiadają zbiorniki bezodpływowe. Muszą zawierać umowy z 

przedsiębiorcą odbierającym ścieki i muszą okazać się zawartą umową i opłacanymi 

rachunkami. Tak samo będzie tutaj, właściciel nieruchomości niezamieszkałych na 

prośbę gminy będzie musiał okazać umowę i rachunki za odbiór i zagospodarowanie 

tych odpadów. My mamy taką bazę, do kogo takie nieruchomości należą i do kogo  

zwrócić się z okazaniem umowy. W sezonie letnim też będą kontrole w terenie . 

Radny Pan Krzysztof Chabaj – chodzi o część niezamieszkałą i radny ma wątpliwość. 

W Dźwirzynie w Grzybowie jest sporo hoteli ,barów, sklepów i Ci właściciele znajdą 

odbiorcę na swoje odpady komunalne i pewnie z jakimś monopolistą z naszej gminy 

lub sąsiedniej podpiszą umowę na ich odbiór. Radny ma większe wątpliwości co do 

miejscowości np. Karcino, Sarbia, Drzonowo. W tych miejscowościach są może z 3 

sklepy i właściciele ich będą musieli zawrzeć umowę. Która firma będzie chciała 

przyjechać do 2 lub 3 podmiotów i odebrać te odpady komunalne. Chodzi też o 

hurtownie w Zieleniewie i Budzistowie . Radny nie wie, czy to jest dobry pomysł. 

Obawia się , że właściciel takich obiektów będzie wyrzucał śmieci do naszego sytemu 

gospodarki odpadami. 

Pracownik urzędu Pan Mariusz Dubiński –nie ma większej obawy, że będzie to źle 

funkcjonowało. To wyłącznie z systemu gospodarki odpadami nieruchomości 

niezamieszkałych obowiązuje już w wielu samorządach gminnych. Raczej pracownik 

nie ma obawy, że nie uda się właścicielowi z Sarbii, Karcina czy Drzonowa znaleźć 

odbiorcę odpadów. Zieleń Miejska ma nadal cennik odbioru takich opadów z terenu 

naszej gminy. Ma trasę odbioru takich opadów od kilu nieruchomości na raz . 



Radny Pan Krzysztof Chabaj – prosi o podanie jakie są powody, żeby wyrzucić 

nieruchomości niezamieszkałe z naszego sytemu gminnego odbioru odpadów 

komunalnych. Ci przedsiębiorcy odprowadzają wielkie podatki do gminy. 

Wójt Gminy – to ustawodawca zdecydował. 

Pracownik urzędu Pan Mariusz Dubiński – od 1 stycznia 2021 roku gdybyśmy chcieli 

pozostawić te nieruchomości w systemie, musielibyśmy tym właścicielom obniżyć o 

100% opłatę za śmieci. Czyli mielibyśmy milion straty i to musielibyśmy 

rekompensować stawkami dla mieszkańców gminy. 

Rada Gminy Kołobrzeg przyjęła Uchwałę Nr XXI/191/2020 w sprawie  

uchylenia uchwały w sprawie przejęcia obowiązku odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują 

mieszkańcy, a powstają odpady komunalne , 13 za, 1 wstrzymujący głos. 

 

7)  W sprawie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami 

mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady 

komunalne w kompostowniku przydomowym nr druku 202, 

Opinie Klubu i komisji były za. 

Radna Pani Anna Matejak – na naszym osiedlu mamy ogródki działkowe i 

kompostowniki ,to czy to zwolnienie też nasz dotyczy? Co z pojemnikami dla 

mieszkańców bloków. 

Pracownik urzędu Pan Mariusz Dubiński – zwolnienie dotyczy tylko właścicieli 

nieruchomości w zabudowie jednorodzinnej. To wynika wprost z zapisów ustawy. 

Muszą być te pojemniki na segregacje i trzeba się zastanowić, gdzie te pojemniki 

posadowić. 

Radny Pan Bartosz Góral – odniósł się z rezygnacji pojemników na bio odpady, w 

przypadku jak mieszkańcy zdecydują się na kompostowniki i korzystania z tej ulgi. 

Radny twierdzi , że poza kompostownikiem mogą powstawać bio odpady, ludzie nie 



będą mieli gdzie ich wyrzucać, a to dalej skutkuje niekontrolowanym podrzucaniem 

śmieci lub ich wyrzucaniem do rowów. 

Radny zgłosił wniosek formalny o zmianę treści paragrafu 5: złożenie 

oświadczenia o posiadaniu kompostownika zwalnia właścicieli nieruchomości z 

obowiązku posiadania pojemnika na bio odpady. Niech to będzie dobra wola , a 

nie przymus. 

Pracownik urzędu Pan Mariusz Dubiński – stoi na stanowisku , że wprowadzanie ulgi i 

pozostawienie pojemnika na bio odpady mija się z celem wprowadzenia takiej ulgi. 

Celem jest jak największe zminimalizowanie masy bio odpadów, które będą trafiały 

do instalacji przetwarzania odpadów. Niestety zagospodarowanie tych odpadów jest 

bardzo drogie . Kiedy pozostawimy pojemnik gmina jest pozbawiona jakiejkolwiek 

kontroli, czy rzeczywiście właściciel, który korzysta z ulgi, te bio odpady kompostuje. 

Niestety śmieciarki nie mają wag, to pracownik jest przeciwny by zmieniać ten zapis. 

Tracimy wówczas cel wprowadzenia tej ulgi . 

Radny Pan Tomasz Szafrański – sam ma kompostownik zgadza się z wypowiedzią 

pracownika gminy. Jeśli ktoś będzie chciał mieć pojemnik na bio, to niech nie zgłasza 

kompostownika. Kwestia posiadania kompostownika nie jest jakimś wielkim 

utrudnieniem dla właściciela nieruchomości. 

Radny Pan Bartosz Góral –jest za kompostownikiem , ale parę spraw jest nie 

uregulowanych. Co ma zrobić właściciel ,kiedy kompostownik mu się przepełni. 

Jak ma pojemnik, to nadmiar wrzuci do pojemnika, a jak go nie ma ,to co ma z tym 

zrobić. Nie regulujemy wielkości tych kompostowników. 

Radny podtrzymuje wniosek formalny. 

Radny Pan Tomasz Czechowicz- radny zgadza się z wypowiedzią radnego 

Szafrańskiego i pracownika urzędu i intencją ustawodawcy co do kompostownika i 

możliwością ulg. To ma spowodować, żeby mniej wpadało odpadów do systemu 

gospodarki odpadami. Można zawsze dokupić kompostownik . 



Pracownik urzędu – jeśli kompostownik zostanie zapełniony, nic nie szkodzi na 

przeszkodzie by właściciel  zmienił deklarację i zgłosił chęć posiadania pojemnika na 

bio odpady. 

Radny Pan Bartosz Góral – to kompostowanie jest pewnym eksperymentem i musi być 

prowadzone ostrożnie, żeby nie okazało się , że ktoś nie radzi sobie z tymi bio 

odpadami. 

Za wnioskiem formalnym radnego Pana Bartosza Górala  zmiana treści 

paragrafu 5 : złożenie oświadczenia o posiadaniu kompostownika zwalnia 

właścicieli nieruchomości z obowiązku posiadania pojemnika na bio odpady 

głosowało: 11 radnych przeciw, 1 za, 1 wstrzymujący głos. 

Wniosek został odrzucony. 

Rada Gminy Kołobrzeg przyjęła Uchwałę Nr XXI/192/2020 w sprawie zwolnienia 

w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli 

nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi 

kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku 

przydomowym , 12 głosów za, 1 wstrzymujący głos. 

8) uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i kanalizacyjnych Miejskich Wodociągów i Kanalizacji sp. z 

o.o w Kołobrzegu na lata 2021-2027 nr druku 203, 

Opinie Komisji i klubów były pozytywne 

Radny Pan Bartosz Góral jest rozczarowany terminami inwestycji zaplanowanych w 

wieloletnim  planie rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i 

kanalizacyjnych Miejskich Wodociągów i Kanalizacji, myśli o Zieleniewie gdzie 

mieszkańcy  już dawno się wybudowali, a inwestycje planowane są na rok 2023 . 

Radny Pan Czechowicz – rozbudowa instalacji wodociągowo kanalizacyjnych będzie 

robiona bez uszkodzenia nowych nawierzchni drogi, co powinno uspokoić trochę 

mieszkańców. 

Rada Gminy Kołobrzeg przyjęła Uchwałę Nr XXI/193/2020 w sprawie 

uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych 



i kanalizacyjnych Miejskich Wodociągów i Kanalizacji sp. z o.o w Kołobrzegu na 

lata 2021-2027 13 głosów za. 

9) wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

składanej przez właściciela nieruchomości oraz warunków i trybu składania deklaracji 

za pomocą środków komunikacji elektronicznej nr druku 204, 

Opinie klubu i komisji były pozytywne. 

Radna Pani Adamusiak-Kutrowska odniosła się do punktu e punkt 40 i jest tu zawarta 

informacja posiadam kompostownik, lub nie posiadam kompostownik. Dużo osób 

posiada kompostownik i nie chce korzystać z tej ulgi ,a wytwarzają mniej odpadów. 

Niestety w tym zapisie nie ma takiej alternatywy , że mam kompostownik i nie chce 

korzystać z tej ulgi. Zmuszamy ludzi, że coś jest białe, albo czarne, ale może być też i 

szare. Radna ma kompostownik ,ale chce mieć pojemnik na bio odpady. Wytwarza o 

wiele mniej odpadów i podejrzewa , że więcej osób chciałoby mieć taki pojemnik, 

mimo posiadania kompostownika. Radna uważa, że mógłby być w deklaracji taki 

zapis wprowadzony. Mając tylko dwie odpowiedzi muszę się zdeklarować, czy mam 

kompostownik, czy nie mam. A ja mam kompostownik ,ale nie chce korzystać z ulgi. 

Wywiązała się dyskusja , że nikt nie zabrania mieć kompostownika i nie korzystania z 

ulgi. 

Radna Pan Tomasz Czechowicz – proponuje rozszerzyć zapis mam kompostownik i 

nie korzystam z ulgi. 

Pracownik urzędu – jeżeli tylko zaznaczy się kompostownik, ale nie wyliczy się ulgi 

to wygląda to tak, jakby dalej miał pojemnik na bio i za to ponosił opłatę 

Radna Pani Adamusiak-Kutrowska - poprosiła o dokładny zapis w tym zakresie w 

objaśnieniach do deklaracji. 

Pracownik urzędu – możemy taki zapis wprowadzić. 

Radny Pan Bartosz Góral- prosi o dokładne informowanie składających deklaracje, że 

jeśli mają kompostownik, to nie mają pojemnika na bio.  

Pracownik urzędu – planujemy robić kampanie informacyjne i będą w ulotkach 

zawarte informacje o kompostownikach i korzystaniu z ulgi. 



Wniosek formalny Pani Iwony Adamusiak- Kutrowskiej został przyjęty 12 

głosami za, 1 wstrzymujący głos. 

Rada Gminy Kołobrzeg przyjęła Uchwałę Nr XXI/194/2020 w sprawie wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

składanej przez właściciela nieruchomości oraz warunków i trybu składania 

deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej , 13 głosami za. 

10)  przyjęcia programu współpracy gminy Kołobrzeg z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art.3 ust. 3 ustawy o 

działalności pożytku publicznego i wolontariacie na rok 2021 nr druku 205 

Opinie Komisji i Klubu były pozytywne. 

Radny Pan Bartosz Góral – zadał kilka pytań co do programu na posiedzeniu 

Komisji i miały być podane informacje na dzisiejszej Sesji. Jak procentowo jest 

realizowany ten program z pieniędzy antyalkoholowych. Radny prosił o 

prezentację tego programu za rok 2020. 

Wójt Gminy – pracownik od tych spraw jest na kwarantannie i nie byliśmy w stanie 

to przygotować. 

Zastępca Wójta – sprawozdanie z realizacji programu radni dostają zawsze pod 

koniec roku. Jeśli chodzi o fundusz alkoholowy, to jest to 120.000 zł, pozostałe 

środki są z budżetu to 315.000 zł. Na koniec roku radni dostaną sprawozdanie z 

realizacji programu. Na ten moment nie ma pracownika merytorycznego od tych 

tematów. 

Radny Pan Krzysztof Chabaj prosi ,aby publicznie nie informować kto jest chory. 

Wójt gminy – przeprosił ,uwaga jest słuszna. 

Rada Gminy Kołobrzeg przyjęła Uchwałę Nr XXI/195/2020 w sprawie przyjęcia 

programu współpracy gminy Kołobrzeg z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art.3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i wolontariacie na rok 2021 , 14 głosami za. 

11)zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kołobrzeg przeprowadzenia kontroli 

problemowej nr druku 206 



Opinie Klubu i Komisji były pozytywne. 

Radny Pan Krzysztof Chabaj zadał pytanie, co kontrola tej komisji miałby wnieść i co 

przedstawić radnym. Odniósł się do uzasadnienia do uchwały gdzie jest mowa o 

planowanym z nowym rokiem znacznym wzroście stawek za odbiór odpadów 

komunalnych.  

Wójt Gminy – obniżki stawek nie będzie. Dochodzą informacje, że już wiele gmin 

przekracza pułap 30 zł . Jaka stawka będzie ,tego wójt w tej chwili nie wie, to się 

okaże po przetargu. Obecnie mamy kontrolę z NIK, który bada ten obszar. Jest wiele 

pytań co do systemu gospodarki odpadami, czy nasz system ma jakieś wady czy luki. 

Chcemy aby zaplanowana stawka była przemyślana . Komisja Rewizyjna zajmie się 

tymi aspektami i protokółem końcowym z kontroli NIK. Wójt uważa że komisji 

kontrola jest warta przeprowadzenia i sam o to prosił, by komisja się tym zajęła. 

Radny Pan Krzysztof Chabaj-  wszędzie się mówi , że system odbioru odpadów 

komunalnych musi się bilansować i gmina nie może dokładać do tego z innych 

podatków lokalnych. Czy jeżeli system się nie bilansuje,czy jest to przestępstwo z 

kodeksu karnego lub innych ustaw, gdyby wójt gminy przedstawił projekt uchwały nie 

bilansujący się w tym systemie. 

Radca prawny – opierając się na stanowiskach RIO radca uważa, że system powinien 

się bilansować i powinniśmy wychodzić na 0. Ciężko jest odpowiedzieć, jakie są za to 

konsekwencje. Potencjalnie mogłoby się to skończyć próbą pociągnięcia do 

odpowiedzialności za naruszenie dyscypliny finansów publicznych. 

Wójt Gminy – w owym czasie ,kiedy była ta dyskusja na temat słowa czy powinno się 

bilansować , wójt miał odmienne zdanie , że słowo powinno oznacza , że musi  się 

bilansować. Radnych nikt nie pociągnie do dyscypliny finansów publicznych ,ale 

wójta już tak. Szanowni radni Szafrański i Chabaj już zgłosili wójta za rzekome 

naruszenie przepisów . Wójt gminy chce zgodnie z przepisami działać, by nie żegnać 

się w swojej kadencji z radnymi.  

Radny Pan Krzysztof Chabaj – zadając pytania radny chce mieć jasność, jak 

zagłosować za stawkami za odpady. Czy jest artykuł, który jasno o tym bilansowaniu 



stanowi. Radny czytał wiele artykułów na ten temat. Radny nigdy nie mówił, że wójt 

gminy popełnił jakieś przestępstwo. Jeżeli funkcjonariusz publiczny w tym radny 

poweźmie informację , że zaistniało ewentualne popełnienie przestępstwa , to ma 

prawo zawiadomić o tym organy ścigania. I to organ ścigania rozstrzygnie o tym. 

Radny Pan Tomasz Szafrański – celem kontroli komisji Rewizyjnej jest sprawdzenie , 

czy te podwyżki za odbiór odpadów są właściwe i czy one mają być . Wójt działaniem 

Komisji chce sobie umyć ręce, że podwyżki są niezbędne do podjęcia. Według 

radnego to jest kuriozalne , że wójt gminy występuje do Komisji Rewizyjnej o badanie 

tego tematu. Komisja sama z siebie powinna się tym zająć. Podwyżki pewnie będą, ale 

w jakiej skali ? Jeśli chodzi o bilansowanie się systemu, to ile już lat wójt dokłada z 

budżetu do tego systemu? Czy wójt poniósł z tego jakieś konsekwencje? To jest 

bardzo nieprecyzyjny zapis. W tej sprawie wójt raczej żadnych konsekwencji nie 

poniesie. 

Radca prawny – w ocenie radcy ten system musi wychodzić na 0 . Gmina nie powinna 

dokładać do tego systemu. Stanowisko radcy jest poparte orzecznictwem sądów. 

Dobrze , że kontrola NIK jest , bo poznamy ich stanowisko w tej sprawie. 

Radny Pan Tomasz Czechowicz- radny prosi o włączenie się w prace Komisji 

Rewizyjnej wszystkich radnych. Kontrola ma nie tylko dotyczyć naszego systemu 

odbioru odpadów komunalnych i jej kosztów. Również chodzi o przeanalizowanie 

wysokości stawek ,które będą proporcjonalne do wytworzonych odpadów , a także jaki 

system dopłat może stosować gmina dla najbardziej potrzebujących. 

Radny Pan Bartosz Góral- oczekuje od Komisji przeanalizowania również innych 

metod naliczania stawki za odpady . Sprawdzić czy system  obecny jest szczelny, być 

może inny byłby lepszy. Może stawka od zużycia wody jest najbardziej racjonalna. To 

są kwestie, które powinna zbadać gmina. Dlaczego wójta nikt jeszcze nie ściga za 

dopłacanie do tego sytemu przez wiele lat, bo to jest ewentualnie wina rady, bo rada 

ustalając stawki daje tyle wójtowi pieniędzy i jak się nie bilansuje, to co ma zrobić 

wójt. To nie jest wójta wina ,ale rady, która nie potrafi zabezpieczyć odpowiednio tych 

środków. 



Radny Pan Krzysztof Chabaj – uważa, że dokładanie do tego systemu nie jest żadnym 

naruszeniem prawa. Ulgi w opłatach za odpady komunalne od rodzin                    

wieloosobowych , radny w tamtym roku na sesji zaproponował  i wówczas radni ten 

pomysł odrzucili. W kuluarach radny wtedy słyszał , że to fajny pomysł, ale że 

radnego Chabaja to trzeba obalić. To jest przykre nie chodzi o politykę, ale o pomoc 

mieszkańcom , gospodarstwom wielorodzinnym. 

Radca prawny – przetoczył wyrok NSA - rada gminy podejmując uchwałę w 

przedmiocie stawek za gospodarowanie odpadami jest zobowiązana do dokonania 

rzetelnej i wnikliwej kalkulacji wysokości stawki , tak aby pobierane opłaty pokrywały 

rzeczywiste koszty z funkcjonowaniem systemu zagospodarowania odpadami 

komunalnymi na terenie gminy. Stanowisko radcy jest, że system musi się bilansować 

i do tego powinniśmy dążyć. 

Radny Pan Krzysztof Chabaj – dodał , że w przetoczonym wyroku nie podano sankcji 

za nie bilansowanie się systemu. 

Radny Pan Bartosz Góral-  czy uda się Komisji wykonać kontrolę do końca listopada , 

bo to jest bardzo obszerny temat . Radny Pan Krzysztof Filipowicz powiedział, że 

może Komisja złożyć wniosek o przedłużenie terminu kontroli. 

Radna Pani Iwona Adamusiak-Kutrowska – uważa, że słowo powinien ma 

dwuznaczne znaczenie powinien to może być ale nie musi. Język prawniczy jest 

dokładny i to znaczy, że jest obowiązany. 

Radca prawna – taka interpretacja w sądownictwie przeważa, dla radcy słowo 

powinien oznacza, że tak musi być. Przetoczył znaczenie słowo powinność z słownika 

języka polskiego— to nakaz, obowiązek, konieczność  . Powinniśmy dążyć według 

wykładani orzecznictwa sądów do bilansowania się systemu gospodarki odpadami i to 

rekomenduje jako adwokat. 

Radny Pan Tomasz Czechowicz- faktycznie termin jest krótki do przeprowadzenia 

kontroli,  a temat jak widać jest kontrowersyjny . Projekt uchwały o stawkach musi 

być dokładanie przeanalizowany oraz możliwość ulg w płaceniu stawek. Radny prosi 



o pomoc w pracy komisji w pozyskiwaniu dokumentów i danych potrzebnych do 

pracy Komisji. 

 Rada Gminy Kołobrzeg przyjęła Uchwałę Nr XXI/196/2020 w sprawie zlecenia 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kołobrzeg przeprowadzenia kontroli 

problemowej , 13 głosów za. 

 

12) przyznania/ nie przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 

2021 ( sołectwo Karcino) nr druku 207 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Budżetu i Rolnictwa odniósł się do 

wszystkich uchwał zawartych w porządku obrad dotyczących  funduszu 

sołeckiego.  Stanowisko Komisji było jednogłośne, by wszystkim sołectwom 

dać szanse na spożytkowanie środków z funduszu w sołectwach. Ostateczna 

decyzja, czy uchwały zgodne są z przepisami należy do Wojewody. 

Opinia Klubu Radnych było tożsama z stanowiskiem Komisji Gospodarki 

Budżetu i Rolnictwa. 

Pracownik ds. funduszu sołeckiego – wnioski złożone przez sołectwa były 

oceniane przez komisję powołaną przez Pana Wójta. Komisja dokonała analizy 

wniosków, co do ich zgodności z przepisami prawa w szczególności z ustawą o 

funduszu sołeckim . Ustawa mówi, że wniosek może być przyjęty przez Pana 

Wójta, wtedy gdy spełnia określone wymogi. Jednym z nich jest zgodność z 

ustawą o samorządzie gminnym, z Strategią Gminy Kołobrzeg, a 

przedsięwzięcie przyjęte przez zebranie wiejskie musi poprawiać warunki życia 

mieszkańców. Komisja badała również zgodność wniosku z ustawą o finansach 

publicznych, czy dana planowana inwestycja mieści się na terenie gminy 

Kołobrzeg, czy przypadkiem nie wchodzi w teren prywatny, czy należące do 

Starostwa.  Z 22 sołectw, 7 wniosków zostało przyjętych, pozostałe wnioski nie 

spełniały wymogów ustawowych. W takim układzie Wójt nie może przyjąć 

takiego wniosku i go odrzuca. Wiele wniosków nie spełniało wymogów 

związanych z statutem i były podejmowane wnioski bez uchwał. Grono sołectw 



skorzystało z możliwości, które daje im ustawa i złożyła ponowne wnioski do 

Rady Gminy. 

Radny Pan Krzysztof  Najmanowicz-  jest dużo nowych sołtysów i błędy we 

wnioskach się pojawiają. Musimy zrobić takie mini szkolenie w tym zakresie , 

aby wyeliminować te błędy. 

Radny Pan Krzysztof Chabaj – w trym roku na żadnym zebraniu sołeckim nie 

było przedstawiciela z urzędu i dlatego takie się błędy pojawiły. Gdyby ktoś z 

urzędu brał w nich udział , to te proste niedociągnięcia od razu zostałyby 

poprawione. 

Radny Pan Tomasz Czechowicz – zachęca radnych do udziału w takich 

zebraniach soleckich ,w celu wspierania i podpowiadania sołtysom jak dobrze 

przygotować wniosek. Radny ma szereg materiałów w zakresie funduszu 

sołeckiego, to może je dostarczyć i podpowie i pomoże w tym zakresie w 

ramach swego doświadczenia pracy w radzie sołeckiej Zieleniewa i 

sporządzenia takich wniosków o środki z funduszu soleckiego. 

Rada Gminy Kołobrzeg przyjęła Uchwałę Nr XXI/197/2020 w sprawie 

przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2021           

( sołectwo Karcino) , 13 głosów za. 

13) przyznania/ nie przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 

2021 ( sołectwo Rościęcino) nr druku 208, 

Rada Gminy Kołobrzeg przyjęła Uchwałę Nr XXI/198/2020 w sprawie 

przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2021           

( sołectwo Rościęcino) , 13 głosów za. 

14) przyznania/ nie przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 

2021 ( sołectwo Drzonowo) nr druku 209, 

Rada Gminy Kołobrzeg przyjęła Uchwałę Nr XXI/199/2020 w sprawie 

przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2021                    

( sołectwo Drzonowo) , 13 głosów za. 



15) przyznania/ nie przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 

2021 ( sołectwo Kądzielno)nr druku 210, 

Rada Gminy Kołobrzeg przyjęła Uchwałę Nr XXI/200/2020 w sprawie 

przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2021                    

( sołectwo Kądzielno) , 13 głosów za. 

 

16) przyznania/ nie przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 

2021 ( sołectwo Głowaczewo) nr druku 211, 

Rada Gminy Kołobrzeg przyjęła Uchwałę Nr XXI/201/2020 w sprawie 

przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2021                    

( sołectwo Głowaczewo) , 13 głosów za. 

17 ) przyznania/ nie przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 

2021 ( sołectwo Budzistowo)nr druku 212, 

Rada Gminy Kołobrzeg przyjęła Uchwałę Nr XXI/202/2020 w sprawie 

przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2021                    

( sołectwo Budzistowo) , 13 głosów za. 

18 ) przyznania/ nie przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 

2021 ( sołectwo Niekanin)nr druku 213, 

Rada Gminy Kołobrzeg przyjęła Uchwałę Nr XXI/203/2020 w sprawie 

przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2021                    

( sołectwo Niekanin) , 13 głosów za. 

19) przyznania/ nie przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2021 

( sołectwo Korzystno) nr druku 214, 

Rada Gminy Kołobrzeg przyjęła Uchwałę Nr XXI/204/2020 w sprawie 

przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2021                    

( sołectwo Korzystno) , 13 głosów za. 

20) przyznania/ nie przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2021 

( sołectwo Bogusławiec) nr druku 215, 



Rada Gminy Kołobrzeg przyjęła Uchwałę Nr XXI/205/2020 w sprawie 

przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2021                    

( sołectwo Bogusławiec) , 13 głosów za. 

21) przyznania/ nie przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2021 

( sołectwo Stary Borek )nr druku 216, 

Rada Gminy Kołobrzeg przyjęła Uchwałę Nr XXI/206/2020 w sprawie 

przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2021                    

( sołectwo Stary Borek) , 13 głosów za. 

Głosowanie nad dodatkowymi uchwałami wprowadzonymi na wniosek Wójta 

Gminy. 

22) przyznania/ nie przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2021 

( sołectwo Stramnica )  , 

Rada Gminy Kołobrzeg przyjęła Uchwałę Nr XXI/207/2020 w sprawie 

przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2021                    

( sołectwo Stramnica ) , 13 głosów za. 

23 ) przyznania/ nie przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 

2021 ( sołectwo Bogucino ), 

Rada Gminy Kołobrzeg przyjęła Uchwałę Nr XXI/208/2020 w sprawie 

przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2021                    

( sołectwo Bogucino ) , 13 głosów za. 

24)   przyznania/ nie przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 

2021 ( sołectwo Obroty )  , 

Rada Gminy Kołobrzeg przyjęła Uchwałę Nr XXI/209/2020 w sprawie 

przyznania środków z funduszu sołeckidego na rok budżetowy 2021                    

( sołectwo Obroty ) , 13 głosów za. 

25 )  przyznania/ nie przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 

2021 ( sołectwo Dźwirzyno )  



Rada Gminy Kołobrzeg przyjęła Uchwałę Nr XXI/210/2020 w sprawie 

przyznania środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2021                    

( sołectwo Dźwirzyno ) , 13 głosów za. 

26 )wyrażenia/ nie wyrażenia zgody na zmianę przedsięwzięć przewidzianych do 

realizacji w ramach funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2020 ( sołectwo 

Drzonowo) nr druku 217, 

Radny Pan Tomasz Czechowicz – czy te zadania zaplanowane na ten rok budżetowy 

są zagrożone do zrealizowania ich w tym roku. 

Wójt gminy powiedział, że wszystko realizuje się na bieżąco i się uda wykonać, ale 

musimy mieć na uwadze obecnie panującą pandemię.  

Radny Pan Czesław Krupiński – czy mogą być te środki przerzucone na następny 

rok , jak się nie uda tego zrealizować. 

Wójt gminy – możemy takie środki wpisać ,jako nie wygasające środki. 

Rada Gminy Kołobrzeg przyjęła Uchwałę Nr XXI/211/2020 w sprawie wyrażenia 

zgody na zmianę przedsięwzięć przewidzianych do realizacji w ramach funduszu 

sołeckiego na rok budżetowy 2020 ( sołectwo Drzonowo), 13 głosów za. 

27) wyrażenia/ nie wyrażenia zgody na zmianę przedsięwzięć przewidzianych do 

realizacji w ramach funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2020 ( sołectwo 

Kądzielno) nr druku 218, 

Rada Gminy Kołobrzeg przyjęła Uchwałę Nr XXI/212/2020 w sprawie wyrażenia 

zgody na zmianę przedsięwzięć przewidzianych do realizacji w ramach funduszu 

sołeckiego na rok budżetowy 2020 ( sołectwo Kądzielno), 13 głosów za. 

28 ) wyrażenia/ nie wyrażenia zgody na zmianę przedsięwzięć przewidzianych do 

realizacji w ramach funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2020 ( sołectwo 

Głowaczewo) nr druku 219, 

Rada Gminy Kołobrzeg przyjęła Uchwałę Nr XXI/213/2020 w sprawie wyrażenia 

zgody na zmianę przedsięwzięć przewidzianych do realizacji w ramach funduszu 

sołeckiego na rok budżetowy 2020 ( sołectwo Głowaczewo), 13 głosów za. 



29) wyrażenia/ nie wyrażenia zgody na zmianę przedsięwzięć przewidzianych do 

realizacji w ramach funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2020 ( sołectwo 

Stramnica) 

Rada Gminy Kołobrzeg przyjęła Uchwałę Nr XXI/214/2020 w sprawie wyrażenia 

zgody na zmianę przedsięwzięć przewidzianych do realizacji w ramach funduszu 

sołeckiego na rok budżetowy 2020 ( sołectwo Stramnica) , 13 głosów za. 

30) wyrażenia/ nie wyrażenia zgody na zmianę przedsięwzięć przewidzianych do 

realizacji w ramach funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2020 ( sołectwo Karcino)  

Rada Gminy Kołobrzeg przyjęła Uchwałę Nr XXI/215/2020 w sprawie wyrażenia 

zgody na zmianę przedsięwzięć przewidzianych do realizacji w ramach funduszu 

sołeckiego na rok budżetowy 2020 ( sołectwo Karcino) , 13 głosów za. 

30) przyjęcia regulaminu przyznawania stypendium Wójta Gminy Kołobrzeg dla 

uczniów uczęszczających do szkół podstawowych , dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Kołobrzeg , za wyniki w nauce i szczególne osiągnięcia 

naukowe i sportowe nr druku 220, 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Budżetu i Rolnictwa powiedziała, że opinia była 

pozytywna , rozważano podjęcie jeszcze jednej uchwały w sprawie uczniów , którzy 

chodzą do szkół w mieście Kołobrzeg , a są z terenu gminy. 

Opinia klubu była za. 

Radny Pan Krzysztof Chabaj – odniósł się do uchwały w sprawie stypendiów 

sportowych , która została podjęta na ostatniej sesji i miał być dokonany wybór 

członków do prac komisji Stypendialnej, po 1 radnym z Komisji Gospodarki Budżetu i 

Rolnictwa oraz z Komisji ds. Społecznych, do tej chwili nic w tym temacie nie 

zrobiono. 

Wójt Gminy – to decyzja radnych, jacy radni mają brać udział w pracach takiej 

komisji. 

Rada Gminy Kołobrzeg przyjęła Uchwałę Nr XXI/216/2020 w sprawie przyjęcia 

regulaminu przyznawania stypendium Wójta Gminy Kołobrzeg dla uczniów 

uczęszczających do szkół podstawowych , dla których organem prowadzącym jest 



Gmina Kołobrzeg , za wyniki w nauce i szczególne osiągnięcia naukowe i 

sportowe , 13 głosów za. 

Radny Pan Tomasz Królikowski mówi , że sołtys Budzistowa składała wniosek o 

fundusz sołecki na rok 2020, a nie było w porządku obrad i nie był głosowany. 

Przewodniczący obrad powiedział, że taki wniosek nie wpłynął do Rady Gminy, 

możemy go podjąć na następnej sesji. 

31) w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Kołobrzeg w części obrębu 

Grzybowo nr druku 221, 

Radny Pan Tomasz Szafrański – odniósł się do terenów gminnych 

przeznaczonych pod zainwestowanie, czy będzie uchwała o ich sprzedaży  dla 

inwestorów , czy będą zagospodarowane na cele gminnych inwestycji? 

Wójt Gminy – to studium robimy z konieczności. Jeśli chcemy coś 

zagospodarować w Grzybowie , to za bardzo nie mamy gdzie. Chodzi o 

infrastrukturę turystyczną. Dlatego zmieniamy plan dla regionu przy ul. 

Bałtyckiej. 

Radny Pan Szafrański –  czy zamiar jest taki, żeby ten teren stał się miejscem 

ogólnodostępnym  gminy? 

Wójt Gminy – powiedział, że tak. 

Urbanista zmiany studium Pani Siekierska – to studium bardzo dużo zmienia dla 

m. Grzybowo, te tereny do tej pory były przeznaczone tylko pod zieleń parkową 

i były nie możliwe do użytkowania w innych sposób. W tej chwili można je 

przekształcić zgodnie z wnioskiem Rady Sołeckiej Grzybowo, na centrum 

kulturalno- sportowe. W studium zapisane są kierunki, w których potencjalnie 

mogą być wykonane plany. Podzielono ten teren na dwa odrębne tereny, gdyż 

uchwała wycięła rów, przechodzący przez ten teren. Były dość duże problemy z 

terenem położonym na północ z instytucjami uzgadniającymi . Teren ten był 

sprawdzany, co do jej przydatności przyrodniczej. W związku z tym teren 

pierwszy jest przeznaczony pod zieleń parkową wraz z rekreacyjną z obiektami 



kulturowo – rekreacyjnymi, muszla koncertowa. Zostały wykluczone na tym 

terenie baseny otwarte i zamknięte, co zostało dopuszczone na tym terenie 

drugim. Pas 50 metrowy musi zostać jako zieleń nienaruszona, bo ma się 

siedlisko rozrastać . Ten teren był trudny do uzgodnienia , trwało to rok było 

bardzo dużo konsultacji. 

Radny Pan Szafrański – obiekty kubaturowe będą na południe od tego rowu 

melioracyjnego? Urbanistka powiedziała, że nie mogą być baseny na tym 

terenie pierwszym . Odczytała tekst zapisu studium co do tego terenu. 

Radny Pan Bartosz Góral – dodał , że projekt tej uchwały uzyskał pozytywną 

opinię Komisji Urbanistyczno-Architektonicznej. 

Wywiązała się dyskusja miedzy urbanistką, a pracownikiem ds. planowania 

przestrzennego o przekazaniu dokumentacji do projektu ,aby przesłać to do 

Wojewody w ustawowym terminie. 

Głosowanie nad Rozstrzygnięciem w sprawie wniesionych uwag do zmiany 

studium, które zostały uwzględnione. Głosowało 13 radnych za. 

Rada Gminy Kołobrzeg przyjęła Uchwałę Nr XXI/217/2020 w sprawie w sprawie 

uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Kołobrzeg w części obrębu Grzybowo , 13 głosów za. 

32) zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowych zasad i sposobu i trybu 

umarzania, odraczania terminu zapłaty oraz rozkładania na raty należności 

pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie 

Kołobrzeg i jej jednostkom organizacyjnym oraz warunków dopuszczalności 

pomocy publicznej w przypadkach , w których ulga stanowić będzie pomoc 

publiczną oraz wskazania organów lub osób uprawnionych do udzielania ulg nr 

druku 222. 

Opinie Komisji i kluby były pozytywne. 

Rada Gminy Kołobrzeg przyjęła Uchwałę Nr XXI/218/2020  zmieniająca uchwałę 

w sprawie szczegółowych zasad i sposobu i trybu umarzania, odraczania terminu 

zapłaty oraz rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter 



cywilnoprawny przypadających Gminie Kołobrzeg i jej jednostkom 

organizacyjnym oraz warunków dopuszczalności pomocy publicznej w 

przypadkach , w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania 

organów lub osób uprawnionych do udzielania ulg , 13 głosów za. 

 

Ad. 3  Zamknięcie Sesji.  

Przewodniczący obrad stwierdził, że porządek obrad został w całości wyczerpany. 

Podziękował za udział w obradach zaproszonym gościom  i zamknął XXI Sesję Rady 

Gminy Kołobrzeg. 

 

Sesja trwała od godziny 12:00 do 15:00 

 

Protokołowała:                                Przewodniczący Rady Gminy Kołobrzeg   

Julian Nowicki 

Magdalena Jachimowicz 

 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                         

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                         

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


